
Zápis z 3. schůze Komise sociální ze dne 13.4.2023 

Zahájení jednání v 18:00 hodin 

Přítomní členové: Jan Dlapka, Monika Vávrová, Lucie Preclíková, Kateřina 
Humlíčková, Radim Brener, Lucie Drábková, Božena Trnková 
Omluveni: Eva Bartoňová 

1. Témata z minulého zasedání 

1.1. Lavičky (včetně košů) 

Pro doplnění přesnějších informací, z minulého jednání zařazujeme 
tento bod znovu do zápisu. Krom 5 míst, které byly uvedeny minule (viz. 
drobné písmo), zpřesňujeme další místa. Fotografie s návrhem laviček 
zakreslených v katastrální mapě jsou uvedeny v příloze.  

- přejezd 
- u bývalé paní Hájkové 
- u nádraží 
- pod kopcem u skautské klubovny 
- u zdravotního střediska v travnatém porostu u cedule 

- Ulice Jaroslava Svobody p.č. 1026/3 
- U kříže mezi ulicí Jaroslava Svobody a sběrným dvorem na hranici 

komunikace a pozemku p.č. 3378/1. 
- Černý chodníček – lavičku včetně odpadkového koše na rozcestí u 

cesty k Satovu, p.č. 1106 
- Na roh fotbalového hřiště, kde ústí tunýlek s průchodem. – se 

stolem i odpadkovým košem. p.č. 1130/3 a 1131. 
- Na půli cesty k lávce u restaurace u nádraží, p.č. 1441/16  

1.2. Seniorská obálka - vyřešeno 

Úkol z minulé schůze: Seniorská obálka byla přidána do Střelického 
zpravodaje v dubnu 2023.  

1.3. MAS Bobrava 

Návrh z komise na nízkoprahovou aktivitu po děti 

- Kroužek např. 3D tisku, robotiky, grafiky, apod. (problém je 
vyhovující zázemí po stránce vybavenosti technikou). 

-  MAS Bobrava by nápad podpořila i v případě, že bychom měli 
lektora jen pro Střelice. 

Úkol z minulé schůze: Přednáška pro seniory ve věci získání informací 
o Zelené úsporám light úspěšně proběhla. 



1.4. Webové stránky 

Podklady pro webové stránky budeme chystat v dalších jednáních. 
Dobrou inspirací pro nás můžou být webové stránky obce Ořechova: 
https://www.orechovubrna.cz/obecni-urad/potrebuji-
vyridit/socialni-sluzby/ 

1.5. Hřbitov – pietní místo pro nenarozené děti 

Návrh na místo na hřbitově pro pietní náhrobek pro nenarozené děti je 
na fotografii v přílohách obrázek č. 6. Vzhled místa by byl jednoduchý 
(květinový) s malým náhrobkem včetně malé vitráže a veršem v zadní 
části prostoru. 

2. Nová témata 

2.1. Pečovatelské služby 

Charita Rajhrad i Maltézská pomoc jsou plně obsazeny, takže přijímají 
žádosti, ale aktuálně nemají kapacitu poskytovat pečovatelskou službu 
ani osobní asistenci našim občanům. 
Na komisi byl vznesen námět, zda by obec nemohla současnou „DPS“ 
nechat registrovat jako oficiální sociální službu. Je proto zapotřebí 
podniknout kroky směrem k ORP Šlapanice a JmK (sociální odbor) za 
účelem zapojení Střelic do komunitního plánování sociálních služeb 
v dalších letech… 
Pokud by se tento záměr vydařil, občané by měli zajištěnu terénní péči 
ve svém bydlišti. Současná poptávka po službách je taková, že by na 
100% jedna pečovatelka mohla pracovat pouze pro Střelice – klientů 
by měla dostatek.  

2.2. Pagery na ruku pro seniory a senior linka 

MAS Bobrava zprostředkoval informace o možnosti pořídit zdarma 
seniorům alarm na ruku pro krizové situace. Jedná se o tísňovou linku. 
Náklady na provoz si potom platí sám majitel. Tuto informaci budeme 
propagovat, nabídka je však časově omezena do 30. 4. 2023. 
 
Senior linka funguje také pro osamělé seniory, kteří tam můžou každý 
den na 20 minut zavolat a popovídat si o svých problémech a 
starostech. Tuto informaci budeme také propagovat. 

2.3. Výpomoc s péčí o seniory 

Po dalším zhodnocení nedostatečných kapacit terénních sociálních 
služeb přistoupíme zřejmě k řešení, že se pokusíme místní, zda by 
neměli někteří zájem vypomáhat s péčí o seniory. Kdyby se přihlásilo 

https://www.orechovubrna.cz/obecni-urad/potrebuji-vyridit/socialni-sluzby/
https://www.orechovubrna.cz/obecni-urad/potrebuji-vyridit/socialni-sluzby/


více zájemců, mohli bychom vést seznam v patrnosti a v případě 
potřeby již cíleně někoho oslovit. 

2.4. Participativní rozpočet 

A) Pumptrack Pod Lesem - PODPORUJEME 
Připomínky: fukar a křovinořez by měla od každého kusu jeden 
zakoupit Obec Střelice, uskladňovat je ve svých prostorách a v případě 
potřeby je zapůjčovat. 

B) Dětské hřiště Nivky 
Dle názoru Sociální komise nejsou splněny podmínky jednorázového 
participativního rozpočtu vzhledem k tomu, že je projekt rozdělený do 
dvou, případně více let. A také se nám projekt jeví, že není pojatý 
formou komunitní spolupráce, ale spíše zadáním projektu firmě. 
Příkladem může být ořez křovin, který je také v rozpočtu zahrnut. Dle 
nás by bylo správné, aby bylo požádáno v participativním rozpočtu 
např. k pokrytí nákladů na nákup laviček, vybudování branek atd.  
Sociální komise souhlasí s tím, aby se hřiště opravilo a bylo funkční, ale 
pokud má být financováno z participativního rozpočtu, tak by také 
mělo splňovat podmínky jednorázového participativního rozpočtu.  

C) Zdravotnické prostředky - PODPORUJEME 
V případě nezrealizování tohoto návrhu v participativním rozpočtu 
bychom akci rádi převzali pod záštitu Sociální komise, z důvodu, že se 
nám jeví tato akce jako smysluplná a výhodná pro potřebné občany 
obce Střelice. 
Připomínky: 
- V návrhu není zahrnutý nákup antidekubitní matrace, která je 

potřebnou součástí lůžka pro nepohyblivé osoby. 
- Je nezbytné vymyslet jakým způsobem a za jakých podmínek (místo 

skladování, doba zapůjčení, cena půjčovného, atd.) bude možné si 
zdravotní pomůcku zapůjčit. Cena půjčovného by byla stanovena 
tak, aby byla co nejnižší, ale zároveň aby se aspoň částečně pokryly 
náklady na údržbu dané zdravotní pomůcky. 

- Padl návrh, zda by nebylo možné uskladnit zdravotní pomůcky ve 
zdravotním středisku. 

2.5. Sociálně znevýhodněné děti v ZŠ a MŠ Střelice  

Komise je toho názoru, že by zřizovatel případně vedení školy mohlo 
zmapovat sociálně znevýhodněné děti za účelem cílené pomoci těmto 
rodinám. Pomoc může realizována formou poradenství, doporučení 
služeb případně vytvoření manuálu pro situace, kdy se dítě 



z ekonomických důvodů nemůže účastnit např. školního výletu, 
lyžařského výcviku, kroužků, aj. 
Dalším bodem jsou diskutované obědy zdarma pro děti ze 
znevýhodněných rodin. Dotaz vznášíme na zřizovatele, či vedení ZŠ 
a MŠ Střelice, zda je tato situace v naší škole monitorována a případně 
i řešena.  
V níže uvedeném projektu MŠMT je možnost se ještě nyní registrovat. 
https://www.obedyprodeti.cz/postup-pro-skoly/ 

2.6.  Mapování činnost školního poradenského pracoviště 
ZŠ a MŠ Střelice 

Komise by ráda různými cestami prezentovala materiály z oblasti 
sociálněprávní ochrany dětí, včetně sdílení informací, kam se dítě nebo 
mladiství v případě potíží můžou obrátit. Důvodem je nárůst sociálně 
patologických jevů ve společnosti. 
Zároveň se obracíme na zřizovatele a vedení ZŠ a MŠ Střelice 
s dotazem, jakým způsobem je poskytovaná podpora žákům, kteří mají 
např. psychické potíže. Reagujeme na podněty od občanů. 

3. Úkoly do příštího zasedání: 

- Zjistit zda je možné využít vybrané místo na hřbitově pro pietní místo 
a zajistit návrh náhrobku pro nenarozené děti - paní Drábková  

- Propagace pagerů pro seniory a senior linky - kooperace paní 
Trnková, paní Vávrová, pan Brener  

- Vymyslet jaké informace vyvěsit na nový web obce, s rozcestníkem, 
co poskytuje za služby obec, a případně, kde hledat pomoc. 

- Zjistit další podrobnosti k postupu v případě, že se někdo nestará o 
svůj majetek (nemovitost) a vzniká škoda sousedům – paní 
Preclíková. Paní Vávrová se zeptá na informace Ústavu pro 
zastupování státu ve věcech nemovitých. 

Doporučení radě 

- Umístění laviček v obci z důvodů velkých vzdáleností mezi 
lavičkami a nemožnost odpočnutí seniorů v dochozí vzdálenosti 
viz. Kapitola 1.1 

- Návrh na vybudování pietního místa na hřbitově pro nenarozené 
děti viz. Kapitola 1.5 

- Zhodnocení našich připomínek k projektům participativního 
rozpočtu viz. Kapitola 2.4 

https://www.obedyprodeti.cz/postup-pro-skoly/


- Žádost o vyjádření zřizovatele a vedení ZŠ a MŠ Střelice zda 
probíhá monitoring sociálně znevýhodněných žáků za účelem 
nabídky různých forem pomoci, dále jakým způsobem řeší škola 
situaci, kdy si rodiče nemohou dovolit platit obědy (zda jsou tito 
žáci mapováni, alespoň na bázi dobrovolného dotazníku určeného 
ZZ). viz. Kapitola 2.5. 

- Žádost o vyjádření zřizovatele a vedení ZŠ a MŠ Střelice jakým 
způsobem školní poradenské pracoviště postupuje v případech, 
kdy se dítě např. bojí chodit do školy, ve třídě se vyskytuje šikana, 
aj. komise reaguje na podněty od občanů viz. Kapitola 2.6. 

 

Termín příštího zasedání́: 15.6.2023 v 18:00hod.  

Jednání bylo ukončeno v 20:10 hodin. Ve Střelicích dne 13.4.2023  

Zapsala: Lucie Preclíková 

 

………………………………………………… 

podpis předsedy komise 

 

Přílohy 



Obrázek 1: Ulice Jaroslava Svobody p.č. 1026/3 

 
 
Obrázek 2: U kříže mezi ulicí Jaroslava Svobody a sběrným dvorem na 
hranici komunikace a pozemku p.č. 3378/1. 

 



Obrázek 3: Černý chodníček – lavičku včetně odpadkového koše na rozcestí 
u cesty k Satovu, p.č. 1106 

 

 
Obrázek 4: Na roh fotbalového hřiště, kde ústí tunýlek s průchodem. – se 
stolem i odpadkovým košem. p.č. 1130/3 a 1131. 

 



Obrázek 5: Na půli cesty k lávce u restaurace u nádraží, p.č. 1441/16 viz. 
foto 

 

 
Obrázek 6: Návrh na místo na hřbitově pro pietní náhrobek pro nenarozené 
děti je v příloze č. 6 na fotografii.  

 


